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Protokół nr 48-03/2018 z  posiedzenia 
Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska 

z dnia 21 marca 2018 r. 
w Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1, w sali nr 003 

 
 
Posiedzenie rozpoczęło się  o godz. 16:15. 
 
Obecność: 
Posiedzenie Komisji odbyło się w 6-osobowym składzie, wg załączonej  
listy obecności, która stanowi załącznik nr 1 do protokołu, było kworum do podejmowania 
prawomocnych decyzji. 
 
Lista pozostałych osób, uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Posiedzeniu przewodniczyła radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji Edukacji Rady 
Miasta Gdańska. 
 
Przewodnicząca Komisji przywitała obecnych oraz przedstawiła następujący porządek 
posiedzenia: 
1. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Miasta Gdańska na 2018 rok  
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy Miasta Gdańska  
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Mistrzostwa 
Sportowego nr 2 w Gdańsku – druk nr 1539 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

4. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia Szkoły Podstawowej Specjalnej 
w Gdańsku z siedzibą przy ul. Stefana Batorego 26 – druk nr 1542 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

5. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkół Specjalnych  
w Gdańsku z siedzibą przy ul. Stefana Batorego 26 – druk nr 1543 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
6. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Przedszkolu nr 83  

w Gdańsku przy ul. Stanisława Dąbka 35 – druk nr 1541 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
7. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia Branżowej Szkoły I stopnia  

nr 16 w Gdańsku z siedzibą przy ul. Wyzwolenia 8 – druk nr 1544 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
8. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie włączenia Branżowej Szkoły I stopnia  

nr 16 przy ul. Wyzwolenia 8 w Gdańsku do Zespołu Szkół Morskich im. Bohaterskich 
Obrońców Westerplatte w Gdańsku przy ul. Wyzwolenia 8 w Gdańsku – druk nr 1545 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

9. Szkolnictwo zawodowe w kontekście wyzwań na rynku pracy 
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Referują:  Pani Barbara Mizerska - dyrektor CKZiU nr 2 w Gdańsku, ul. Smoleńska 5/7, 
pan Dariusz Różycki – dyrektor CKZiU nr 1 w Gdańsku, Al. Gen. Hallera 16/18 

 
10. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja.  
 
Porządek przyjęto 3 głosami za, przy 1 wstrzymującym się.  
 
 
     PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Miasta Gdańska na 2018 rok druk nr 1547 
 
Druk nr 1547 stanowi załącznik do protokołu L sesji RMG z 29 marca 2018 roku.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków w Urzędzie 
Miejskim w Gdańsku zreferowała projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja 3 głosami „za”, przy 2 wstrzymujących się – pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały 
 
OPINIA  Nr 47-03/364/26/2018 
 
     PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej  Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1546 
 
Druk nr 1546 stanowi załącznik do protokołu L sesji RMG z 29 marca 2018 roku.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków w Urzędzie 
Miejskim w Gdańsku zreferowała projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji  
Zapytała czy zostały wyjaśnione ewentualne nieprawidłowości związane z przedszkolami 
Pozytywnych Inicjatyw.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
odpowiedział, że z rekrutacją problemu nie było. Jedynie placówka na ul. Łąkowej należąca 
do Pozytywnych Inicjatyw nie zapełniła się od razu po rekrutacji, ale wynika to 
prawdopodobnie z lokalizacji.  Jeżeli chodzi o inne placówki przedszkolne Pozytywnych 
Inicjatyw były problemy w pierwszych miesiącach po otwarciu w przedszkolu przy ul. 
Świętokrzyskiej. Do ostatniej chwili trwały prace, nie od razu był dostępny plac zabaw ale 
w tej chwili wszystko się unormowało.  
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji  
Poruszyła kwestię parku w Dolnym Wrzeszczu, na Osiedlu Górskim, z którego dzieci mogły 
korzystać zamiast placu zabaw.  
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Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
potwierdził, że dzieci korzystają z tego parku.  
 
Radny Piotr Gierszewski – członek komisji  
Poprosił o wyjaśnienie jaki jest wkład miasta do Pozytywnych Przedszkoli.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Wyjaśnił, że cały koszt dostosowania obiektów jest po stronie Pozytywnych Inicjatyw – 
utworzenie nowych placówek przedszkolnych, wyrównywanie szans edukacyjnych, wsparcie 
rodziców. Natomiast koszty utrzymania będą rozliczane w ramach dotacji. Miasto bierze na 
siebie rekrutację. 
 
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 6 głosami „za”– pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
OPINIA  Nr 47-03/365/27/2018 
 
 
     PUNKT 3 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Mistrzostwa 
Sportowego nr 2 w Gdańsku – druk nr 1539 
 
Druk nr 1539 stanowi załącznik do protokołu L sesji RMG z 29 marca 2018 roku. 
 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego w Urzędzie 
Miejskim w Gdańsku zreferował projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radny Andrzej Kowalczys – Wiceprzewodniczący Komisji  
Zapytał jak społeczność szkolna odebrała tę decyzję.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Odpowiedział, że dyrektorzy wiedzą o takim zamiarze, natomiast jeszcze się nie odbyło 
formalne spotkanie z radą pedagogiczną bo musi być najpierw podjęta uchwała intencyjna. 
Podkreślił, że miasto gwarantuje nauczycielom miejsca pracy na terenie Gdańska.  
 
Radny Piotr Gierszewski – członek komisji  
Powiedział, że zastanawiające jest dlaczego niektóre szkoły likwidujemy na dwa tygodnie 
przed ustawowym okresem możliwości likwidacji, a inne z rocznym wyprzedzeniem.  
Następnie zapytał o kwestię organizacyjną w porównaniu do analogicznej sytuacji ze szkołą 
na Subisława.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Wyjaśnił, że nie ma się co doszukiwać w tym procesie „drugiego dna”. W dalszym ciągu są 
tam oddziały gimnazjalne, gdyby decyzja o likwidacji została podjęta w lutym zostałoby 
bardzo mało czasu, a jednocześnie bardzo dużo uczniów do powiadomienia. Uspokoił, że 
budynek nie będzie nikomu oddawany, ale może zostać oddany w najem. Dodał, że nie ma 
tutaj takiego poziomu niepokoju, który wymagałby wielu analiz, konsultacji. Jeśli chodzi o 
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Subisława  - w styczniu i lutym po konsultacji z obiema paniami dyrektor została podjęta 
decyzja, że w tym roku ze względu na istniejące jeszcze oddziały gimnazjalne nie będą 
podejmowane żadne działania. Ustalono powrót do tematu w przyszłym roku. Podkreślił, że 
funkcjonowanie obu zespołów przy ul. Subisława jest sensowne i z korzyścią dla uczniów, i 
dla kadry pedagogicznej. 
 
Pani Bożena Brauer – Przewodnicząca Komisji Międzyzakładowej Pracowników Oświaty i 
Wychowania NSZZ „Solidarność”  
Dodała, że trudno jest jej zrozumieć różne podejście Miasta do każdej z tych dwóch szkół 
sportowej.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Przypomniał, że obie panie dyrektor zgodziły się na takie rozwiązanie. Obie stwierdziły, że 
łatwiejszy byłby proces ewentualnego łączenia w przyszłym roku.  
 
Pani Bożena Brauer – Przewodnicząca Komisji Międzyzakładowej Pracowników Oświaty i 
Wychowania NSZZ „Solidarność”  
Poinformowała, że niezrozumiały jest także pospiech w jakim został złożony projekt 
uchwały, który uniemożliwiał jakiekolwiek konsultacje w środowisku szkolnym.  
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji  
Zapytała jaka jest główna przyczyna podjęcia decyzji o zamiarze likwidacji SMS nr 2.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Odpowiedział, że w roku 2019 ZKPiG nr 33 będzie się składało z 5 oddziałów, z czego połowa 
to będą oddziały szkoły podstawowej dla dorosłych, praktycznie bez uczniów. Dodał, że to 
jest kwestia uporządkowania.  
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji  
Następnie zapytała kiedy jest ostateczny termin na ewentualne podjęcie takiej uchwały.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Odpowiedział, że do końca lutego 2019 roku, ale po podjęciu uchwały od 1 września 2018 r.  
 
Pani Anna Wirska – członek komisji  
Powiedziała, że po raz kolejny zabrakło konsultacji ze społecznością szkoły.  
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji  
Zapytała ilu nauczycieli może stracić pracę w wyniku likwidacji.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Wyjaśnił, że wszystko zależy od rekrutacji i tak jest we wszystkich szkołach nierejonowych.  
 
Radny Andrzej Kowalczys – Wiceprzewodniczący Komisji  
Zaznaczył, że jedna z tych szkół ma aspiracje klasy o profilu siatkarskich, a nie ma 
odpowiedniego obiektu, musi korzystać z obiektu sąsiedniego – do Ergo Areny, nie ma boiska 
szkolnego, nie ma innych obiektów, w których dzieci mogłyby  uprawiać sport.  
 
Radny Piotr Gierszewski – członek komisji  
Powiedział, że projekt został złożony na ostatnią chwilę i przez to jest zbyt mało czasu na 
dyskusję, zaproponował wrócić do tematu dopiero w przyszłym roku.  
 
Radny Wojciech Błaszkowski – członek komisji  
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Zauważył, że nie do końca uczciwe byłoby przeprowadzanie rekrutacji do tej szkoły jeżeli 
jest przeznaczona do likwidacji.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Odnosząc się do powyższej wypowiedzi, sprostował, że nie ma tu mowy o likwidacji jako 
takiej, tylko o odtworzeniu takiej samej struktury w innej placówce.  
 
 
W związku z licznymi wątpliwościami radnych, Przewodnicząca Komisji zaproponowała 
wniosek o odstąpieniu od opiniowania projektu uchwały.  
 
 
Komisja przystąpiła do głosowania nad wnioskiem o odstąpieniu od opiniowania.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja - 5 głosami „za”, przy 1 wstrzymującym się – odstąpiła od opiniowania projektu 
uchwały. 
 
     PUNKT 4 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia Szkoły Podstawowej Specjalnej w 
Gdańsku z siedzibą przy ul. Stefana Batorego 26 – druk nr 1542 
 
Druk nr 1542 stanowi załącznik do protokołu L sesji RMG z 29 marca 2018 roku. 
 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego w Urzędzie 
Miejskim w Gdańsku zreferował projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radny Piotr Gierszewski – członek komisji  
Zapytał jakie jest obecnie obłożenie na szkoły podstawowe specjalne, czy faktycznie jest 
tak duże że mamy gwarancje, że nowa szkoła będzie wypełniona.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego w Urzędzie 
Miejskim w Gdańsku 
Odpowiedział, że nie ma przy sobie pełnych danych ilu uczniów dokładnie korzysta z takiej 
oferty.  
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji  
Zapytała pod jakim kątem szkoła przygotowuje uczniów.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego w Urzędzie 
Miejskim w Gdańsku 
Wyjaśnił, że w szkole branżowej odbywa się przygotowanie do różnych zawodów, natomiast 
szkoła podstawowa będzie utworzona w tym samym miejscu co spowoduje „bezbolesne” 
przejście do dalszej edukacji.  
 
Pani Bożena Brauer – Przewodnicząca Komisji Międzyzakładowej Pracowników Oświaty i 
Wychowania NSZZ „Solidarność”  
Przedstawiła swoje wątpliwości odnoście naboru do szkoły na Piastowskiej, jeżeli zostanie 
utworzona ta szkoła.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego w Urzędzie 
Miejskim w Gdańsku 
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Odpowiedział, że nie ma podstaw do tego typu obaw.  
 
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały.   
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja - 4 głosami „za”, przy 2 wstrzymujących się – pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
 
OPINIA  Nr 47-03/367/29/2018 
 
     PUNKT 5 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkół Specjalnych  
w Gdańsku z siedzibą przy ul. Stefana Batorego 26 – druk nr 1543 
 
Druk nr 1543 stanowi załącznik do protokołu L sesji RMG z 29 marca 2018 roku. 
 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego w Urzędzie 
Miejskim w Gdańsku zreferował projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały.   
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja - 5 głosami „za”, przy 1 wstrzymujących się – pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
 
OPINIA  Nr 47-03/368/30/2018 
 
     PUNKT 6 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Przedszkolu nr 83  
w Gdańsku przy ul. Stanisława Dąbka 35 – druk nr 1541 
 
Druk nr 1541 stanowi załącznik do protokołu L sesji RMG z 29 marca 2018 roku. 
 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego w Urzędzie 
Miejskim w Gdańsku zreferował projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu 
uchwały.   
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja - jednogłośnie 5 głosami „za”– pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 47-03/369/31/2018 
 
     PUNKT 7 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia Branżowej Szkoły I stopnia  
nr 16 w Gdańsku z siedzibą przy ul. Wyzwolenia 8 – druk nr 1544 
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Druk nr 1544 stanowi załącznik do protokołu L sesji RMG z 29 marca 2018 roku.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego w Urzędzie 
Miejskim w Gdańsku zreferował projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu 
uchwały.   
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 5 głosami „za”– pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 47-03/370/32/2018 
 
     PUNKT 8 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie włączenia Branżowej Szkoły I stopnia  
nr 16 przy ul. Wyzwolenia 8 w Gdańsku do Zespołu Szkół Morskich im. Bohaterskich 
Obrońców Westerplatte w Gdańsku przy ul. Wyzwolenia 8 w Gdańsku – druk nr 1545 
 
Druk nr 1545 stanowi załącznik do protokołu L sesji RMG z 29 marca 2018 roku.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego w Urzędzie 
Miejskim w Gdańsku zreferował projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały.   
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja - jednogłośnie 5 głosami „za”– pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
OPINIA  Nr 47-03/371/33/2018 
 
     PUNKT 9 
Szkolnictwo zawodowe w kontekście wyzwań na rynku pracy 
 
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji poprosiła zaproszonych gości o 
przedstawienie tematu na przykładzie swoich szkół zawodowych.  
 
Pani Barbara Mizerska - dyrektor CKZiU nr 2 w Gdańsku 
Powiedziała, że szkoła od wielu lat kształci w tych samych zawodach, są to: technik 
technologii żywności, technik inżynierii środowiska i melioracji, technik ochrony 
środowiska, technik analityk, technik technologii chemicznej, piekarz i cukiernik. Co roku 
tez prowadzony jest nabór na zawód: wędliniarz i operator maszyn spożywczych ale nigdy 
nie ma wystarczającej ilości chętnych. Dodała, że mimo dużego zapotrzebowania 
pracodawców jest mało chętnych do zawodów w branży spożywczej. Jest duża współpraca 
szkoły z pracodawcami z całej Polski, którzy w dużym stopniu doposażają pracownie szkolne 
w specjalistyczny sprzęt lub oferują stypendia. Ponadto, specjaliści z tych firm udzielają 
uczniom lekcji oraz oferują zajęcia praktyczne w swoich obiektach.   To wszystko przekłada 
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się na bardzo dobre przygotowanie uczniów do zawodu, oraz 100% zdawalność egzaminu 
zawodowego.  Zaznaczyła, że współpraca z pracodawcami jest korzystna dla dwóch stron.  
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Zapytała czy szkoła ma również uczniów niepełnosprawnych.  
 
Pani Barbara Mizerska - dyrektor CKZiU nr 2 w Gdańsku 
Wyjaśniła, że były klasy integracyjne w zawodzie piekarz ale od trzech lat szkoła nie ma 
wśród uczniów osób niepełnosprawnych.  
 
 Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Zapytała czy monitorowane są losy absolwentów i ilu z nich zostaje w Gdańsku, a ilu 
wyjeżdża.    
 
Pani Barbara Mizerska - dyrektor CKZiU nr 2 w Gdańsku 
Odpowiedziała, że 30% zostaje w Gdańsku, reszta wyjeżdża.  
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Zapytała czym jest spowodowany wyjazd aż tak dużej ilości absolwentów.  
 
Pan Roland Budnik – Dyrektor Gdańskiego Urzędu Pracy  
Wyjaśnił, że absolwenci wyjeżdżają za granicę ze względów ekonomicznych, gdyż są duże 
dysproporcje w płacach w naszym kraju i np. w Niemczech.   
 
Radny Piotr Gierszewski – członek komisji  
Zapytał w których zawodach jest największy problem jeśli chodzi o praktyki uczniów.  
                   
Pani Barbara Mizerska - dyrektor CKZiU nr 2 w Gdańsku 
Wyjaśniła, że w każdym zawodzie są praktyki wynikające również ze współpracy z 
pracodawcami.  
 
Radna Teresa Wasilewska – członek komisji  
Powiedziała, że jako pracodawca może potwierdzić dobre przygotowanie do zawodu 
absolwentów obu szkół.   
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Poprosiła dyrektora CKZiU nr 1 o przedstawienie tematu z perspektywy swojej szkoły.  
 
Dariusz Różycki – dyrektor CKZiU nr 1 w Gdańsku 
Poinformował, że w przypadku chęci tworzenia nowego zawodu, w pierwszej kolejności 
rozpoczyna rozmowy z pracodawcami z danej branży oraz znalezienie nauczyciela. Dodał, 
że bezpośrednio przed rozpoczęciem praktyk uczeń ma wprowadzenie z teorii. Ponadto jest 
to jedyna szkoła w województwie pomorskim, która ma klasy integracyjne. Kursy 
kwalifikacyjne są prowadzone już od 3 lat, po których osoby niepełnosprawne mogą znaleźć 
pracę. Do szkoły uczęszczają również osoby autystyczne, nauczyciele przechodzili 
specjalistyczne kursy aby potrafili przekazać im wiedzę. 
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Zapytała o losy absolwentów.  
 
Dariusz Różycki – dyrektor CKZiU nr 1 w Gdańsku 
Wyjaśnił, że są zawody jak np. monter kadłubów okrętowych, w których uczniowie pracę 
mają już od 3 klasy. Ale wielu uczniów wyjeżdża do krajów skandynawskich oraz Niemiec ze 
względu na zarobki. Zdarzały się również sytuacje kiedy firmy skandynawskie przyjeżdżały 
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pod szkołę i zachęcały do wyjazdu. Wszystko zależy od zawodów, najwięcej za granicę 
wyjeżdża monterów kadłubów okrętowych, najmniej sprzedawców. Dodał, że miasto Gdańsk 
realizuje w tej chwili dwa projekty, w ramach których będą organizowane staże, na które 
ma przeznaczyć 12 mln zł. Ponadto nauczyciele regularnie biorą udział w różnego rodzaju 
bezpłatnych szkoleniach.   
 
Radny Piotr Gierszewski – członek komisji  
Zauważył, że kilka lat temu była tendencja uczęszczania do liceów ogólnokształcących, co 
spowodowało zamykanie szkół zawodowych i obecnie ma to swoje konsekwencje na rynku 
pracy. Poprosił o przedstawienie radnym na piśmie jak zostały zagospodarowane środki w 
wysokości 50 mln zł, które zostały przeznaczone na szkolnictwo zawodowe. Następnie 
zapytał dyrektora GUP, czy lepiej było szukać pracy, czy lepiej szukać pracowników.  
 
Pan Roland Budnik – Dyrektor Gdańskiego Urzędu Pracy  
Wyjaśnił, że trudniejsza społecznie jest sytuacja, kiedy jest bezrobocie, bo niesie za sobą 
frustracje i problemy rodzinne. Obecna sytuacja jest problemem dla urzędu pracy i dla 
pracodawców gdyż nie ma kandydatów do pracy i taka sytuacja będzie się utrzymywała przez 
kolejne kilkanaście lat. Spowoduje to upadek drobnych firm, bo z powodu małej ilości 
pracowników nie będą w stanie zrealizować zamówień. W Gdańsku potrzeba ok. 50-60 tys 
pracowników. Ta sytuacja może być początkiem rozkwitu szkolnictwa zawodowego. Dodał, 
że obecnie w urzędzie pracy jest zarejestrowanych 28 absolwentów szkół zawodowych, dla 
których jest 1200 ofert pracy.   
 
Nie było więcej głosów w dyskusji. Przewodnicząca Komisji podziękowała zaproszonym 
gościom za przedstawienie tematu.  
 
 
     PUNKT 10 
Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja 
 
Nie było spraw bieżących i wolnych wniosków.  
 
Korespondencja jest na bieżąco przesyłana do członków komisji.  
 
Przewodnicząca podziękowała wszystkim za uczestnictwo i zamknęła obrady.  
 
Godz. 18:40.  
 
      Przewodnicząca Komisji Edukacji  
       Rady Miasta Gdańska 
 
                    Dr Żaneta Geryk  
 
 
Protokołowała 
Monika Zawisza, Biuro Rady Miasta Gdańska 
 


